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Ako sa žilo kedysi na kopaniciach
SPOMIENKY

Vždy, keď prechádzam cez našu peknú obec, najmä časťou kopanice, kde som vyrastala, mám radosť z toho, ako sa sta-
vajú nové domy a vracia sa sem život. Vždy to tak nebolo. V čase nášho detstva ľudia odtiaľto odchádzali za prácou do 
miest. Tam si  našli aj ubytovanie, lebo život na kopaniciach bol ťažký. Elektrinu nám zaviedli v roku 1957, takže všetky 
práce v domácnosti sme vykonávali ručne a učili sme sa pri petrolejke.
Život v rodinách bol však veselší, pretože dlhé zimné večery sme trávili rozhovormi o živote. Mama nás učila ručné práce 
a otec nám rozprával zážitky zo svojho detstva.

Majer 
Neďaleko nášho domu boli zrúcaniny bývalého majera Šombor, ktorý vlastnil veľkostatkár a patrili mu všetky polia a lesy 
v okolí. Pod majerom boli aj rybníky, kde choval ryby. Ešte dnes v tých miestach v období dažďov stojí voda. V tejto časti 
stálo asi pätnásť rodinných domov, v ktorých žili ľudia pracujúci pre veľkostatkára. 

Škola na Šombore
V tom čase bola v tejto lokalite zriadená aj škola, v ktorej sa učili deti robotníkov, pracujúcich na majeri. Vyučovalo sa iba 
v zime. V lete učiteľ spravoval majetok veľkostatkára a deti pomáhali rodičom na poli. Po čase postavili školu na Šancoch, 
kde chodili aj deti zo Šombora. Škola na Šombore schátrala a rozpadla sa. A tak sa časom rozpadli aj domy i majer. Zostali 
z nich len ruiny. 
A preto s radosťou pozorujem, že ľudia si znova stavajú domy na kopaniciach a túžia po živote v prírode.

 Božena Uhríková

PRÍBEH NÁVRATU KU KOREŇOM
Ako som sa po rokoch odlúčenia 

opäť stretla so svojou rodinou
Bolo to dávno, myslím v roku 1965, mala som vtedy šesť 
rokov. Pamätám si výlet do Československa autom  – 
bielym Peugeotom 404. Môj otec za volantom, stará 
mama z maminej strany, starí rodičia z otcovej strany 
a ja. Odchádzali sme zo Saint-Maur des Fossés, obce na 
predmestí Paríža. Spali sme v Baden-Badene a ďalšiu 
noc v  Mníchove, kým sme pricestovali do Moravského 
Lieskového. Obce, kde sa narodila moja stará mama 
z maminej strany. Čakala tak dlho, kým sa mohla vrátiť!

Stretnutie kedysi
Navštívili sme všetkých členov rodiny v rôznych kútoch 
Slovenska. Pamätám si, že niektorí z nich bývali vysoko 
v horách a  jedli sme s nimi chutné čučoriedkové kolá-
če. Hrala som sa so svojimi bratrancami a sesternicami, 
dokázali sme navzájom komunikovať v oboch jazykoch.
pokračovanie na str. 13
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Moravskolieskovský kotlík
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„I keď slnko chodí skôr spať, jeseň radosť tiež môže dať.
Stromom dáva farby krásne, že sa o nich píšu básne.”

Jeseň je obdobím pestrých farieb, prechádzok po prírode, pokoja po búrlivom lete, sentimentality počas chladnejších 
dní pri šálke čaju. Dajte si aj vy jednu s nami na zahriatie, počas toho, ako budete čítať ďalšie číslo Moravskolieskovského 
hlásnika. Vrátime vás späť v čase vďaka príbehom a spomienkam našich dopisovateľov. Vyberieme sa dokonca až do ďa-
lekého Francúzska. Obzrieme sa spolu za veselými akciami leta, akými boli napríklad dožinky či Moravskolieskovský kotlík. 
Nezabudneme však ani na realitu. Pozrieme sa aj na vážnejšie záležitosti, ktoré sa týkajú najmä novej kanalizácie, čističky 
a narábania s odpadom. A čo nás všetko ešte v blízkej budúcnosti v našej obci čaká? Niečo vám prezradí starosta na ďalšej 
strane a niečo i nasledujúce články…                      Mgr. Monika Kusendová

Katarínska kvapka krvi

25. 11. 2019  
8.00 – 10.00
Zasadačka OcÚ
Nahlásiť sa môžete 
na tel. čísle
032 285 67 15.

TIPY NA JESENNÚ TURISTIKU A RODINNÉ VÝLETY V OKOLÍ
Vojenský bunker na vrchu ,,Borina“
Počas slnečných jesenných dní sa môžete vydať na turis-
tiku na vrch ,,Borina“, kde sa nachádza vojenský bunker. 
Okrem neho, za pekného počasia a dobrej viditeľnosti, sa 
môžete kochať krásou okolitej prírody našej obce. 

Veľká Javorina
Najvyšší vrch Bielych Karpát rozhodne netreba predsta-
vovať. Toto miesto ponúka nielen možnosť dlhšej a nároč-
nejšej turistiky, ale i cykloturistiky. Záleží iba na vás, ktorú 
trasu si zvolíte. 

Minifarma Lubina 
Areál Minifarmy sa nachádza v neďalekej obci Lubina. Mô-
žete si tu pozrieť zblízka, nakŕmiť či pohladkať menšie hos-

podárske zvieratá. Súčasťou oddychových častí areálu sú 
i aktivity pre deti. Návšteva farmy je určená predovšetkým 
pre rodiny s deťmi. 

Rozhľadňa Veľký Lopeník
Vrch Veľký Lopeník leží v pohorí Biele Karpaty, na hrani-
ciach Česka a Slovenska. Z vyhliadkovej plošiny rozhľadne, 
ktorá meria 22 metrov, sa vám naskytne pekný kruhový vý-
hľad na okolité pohoria Česka a Slovenska. 

Haluzická tiesňava 
 Nájdete ju priamo na okraji obce Haluzice. K  tiesňave 
je veľmi ľahký prístup, preto je výlet vhodný aj pre rodiny 
s deťmi. Pri návšteve tiesňavy by ste rozhodne nemali obísť 
románsky kostolík z 11. storočia.                   Valéria Palková

STAČÍ ZA HRSŤ ORIEŠKOV
Orechy namiesto sladkostí
Blíži sa zimné obdobie, kedy sa dni skracujú a  nastáva-
jú dlhé večery. Po výdatnej večeri zasadnete do obývacej 
miestnosti. Nôžky vyložíte na taburetku a vezmete do ruky 
mobil, položíte na kolená notebook alebo zapnete televízny 
prijímač. Po chvíľke sa vám v mysli usadí nepokojná my-
šlienka na niečo sladkého. A je to tu. Onedlho si maškrtu 
začnú vyžadovať aj chuťové bunky. Vyberiete si z komôrky 
čokoládku, keksík, čipsy... Ak máte chuť niečo maškrtiť, vez-
mite si radšej orechy. Chutia skvelo a sú zdravé.

Orech kráľovský = vlašský orech
Najznámejšie sú plody orecha kráľovského (Juglans regia). 
Pochádza z Perzie. O jeho rozšírenie do Európy sa zaslúžil 
Karol Veľký. Vlašské orechy môžete konzumovať v surovom 
stave, pražené (rozvinie sa ich chuť), namočené vo vode 
(zmäknú a stanú sa stráviteľnejšími). Sú vhodné na priamu 
konzumáciu i ako prísada do rôznych sladkých a slaných 
pokrmov. Vyrába sa z nich kvalitný olej, orechový likér, ne-
zaobíde sa bez nich žiadne pečenie. 
Vylúpané jadrá možno skladovať len kratší čas v uzavretej 
nádobe v tme, chlade a suchu alebo v mrazničke. Vlaš-
ské orechy, bohužiaľ, patria k  najčastejším potravinovým 
alergénom. 

Plody pre zdravie
Jadrá plodov sú bohaté na nenasýtené tuky – majú pozitív-
ny vplyv na činnosť srdca, ciev, mozgu, zraku a pomáhajú 
tiež udržať normálnu hladinu cholesterolu v krvi. Plody 
obsahujú množstvo vitamínov zo skupiny B, minerálne 
látky (horčík, fosfor, selén, zinok, železo, draslík), proteíny, 
sacharidy a ďalšie. Vďaka obsahu proteínov nás nasýtia, 
zdravé tuky dodajú energiu, vitamíny a minerály posilnia 
organizmus. Preto orechy zaraďujeme medzi superpotravi-
ny.  Denne nám postačí za hrsť tejto pochutiny a naše zdra-
vie sa nám poďakuje. 

                                                                             ZDZ                         

PODUJATIA V OBCI A OKOLÍ

Moravské Lieskové:

ŠARKANIÁDA 
21.10.2019, od 15:00, 

areál Spojenej školy Moravské Lieskové

Koncert skupiny HORKÝŽE SLÍŽE 
31.10.2019, 20:00 -  23:00, Piano Club Trenčín

ČACHTICKÝ KRVÁK
beh na 12 alebo 23 km po okolitých kopcoch, 

24.11.2019, od 8:00, ZŠ Čachtice
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ZOPÁR OTÁZOK NA STAROSTU
Leto je opäť za nami, pre mnohých voľné dni uplynuli ako voda… Ako hodnotíte to naše moravskolieskovské? 
Na čo budete najradšej spomínať?
Nielen leto, ale s ním aj krásne slnečné dni, ktoré nás zvádzali ku sladkému ničnerobeniu počas dovolenkového obdobia. 
Nie som asi sám, kto sa teší na leto, ako si ho s prehľadom vychutná, a zatiaľ nám ten čas prebehne medzi prsty, bez 
toho, aby sme si ho naplno užili. V Lieskovom bolo leto perné, kolaudácia kanalizácie a čističky mi dala veru zabrať 
ako nič iné predtým. Bol to projekt veľkých rozmerov a tomu zodpovedal od začiatku do konca. Teraz sa rozbieha pre-
vádzka a verím, že bude našej obci dlho slúžiť, zabezpečovať komfort pri bývaní, ochraňovať spodné vody od pirátskeho 
vypúšťania splaškov, čím prispeje k ochrane životného prostredia. V tieni prvej spomínanej aktivity sa podarilo dotiah-
nuť do úspešného konca projekt rekonštrukcie materskej školy. Naši najmenší občiankovia si našli 4. septembra 
vynovené priestory a  z  ošarpaného zanedbaného objektu sa stala príjemná budova. Základným cieľom nebol len 
vizuálny aspekt, ale aj zníženie energetickej náročnosti a odstránenie technických nedostatkov, ktoré už hraničili 
s bezpečnou prevádzkou. Spomínať? Snáď sa tešiť, že to máme za sebou a počkať možno pár rokov až budeme zbierať 
úrodu našej práce.
Občania sa na vývesnej tabuli pred obecným úradom mohli dočítať, že obec prenajala priestory zdravotného stre-
diska. Viete nám prezradiť, k akému účelu budú v blízkej budúcnosti slúžiť?
Po septembrovom zastupiteľstve ich má v prenájme pani Bc. Erdödy. Dané priestory bude využívať na účely posky-
tovania služieb a poradenstva súvisiacich so zdravým životným štýlom a telesnou pohodou, spojených s masážami.
Ďalšou informáciou, ktorá by mnohých mohla zaujímať, je výstavba nových bytov v našej obci. Ako to vidíte vy?
Na obecnom zastupiteľstve sme schválili zámer výstavby nájomných bytov. Pracujeme na odkúpení pozemkov za tým-
to účelom vo východnej časti obce, nad bytovkami pri bývalom ZDA. Bude nasledovať celý „kolotoč“ potrebných kro-
kov, smerujúcich k samotnej realizácii, a začneme stavať.
Úspešné spustenie kanalizácie, čističky odpadových vôd i opravené cesty sú už konečne realitou. S akými najväčší-
mi problémami sa stretávate počas prvých týždňov od ukončenia prác?
Spustením kanalizácie a ČOV sa dalo do prevádzky značné množstvo technických zariadení, ktoré sa musia nadsta-
viť a treba na nich vychytať nedostatky. Na obdobie jedného roka bola schválená skúšobná prevádzka, a to je práve 
priestor na zabezpečenie budúceho štandardného prevádzkovania. Dôležitá je však naša disciplína, musíme si uvedo-
miť, že do kanalizácie nepatria žiadne iné predmety okrem znečistenej vody v podobe splaškov. Uvediem príklad: aj keď 
sú na prečerpávacích staniciach inštalované čerpadlá, drviace drobné častice, najväčšiu hrozbu predstavujú vlhčené 
servítky. Žiadna technologická časť si s nimi neporadí a spôsobujú problémy. Musíme pri nábehu ČOV pochopiť, prečo 
sa nemôže do fungujúcej kanalizácie prečerpať obsah žumpy nahromadený pred napojením domu na novú kanali-
záciu. Systém čistenia je biologický proces a v žumpách sa nachádza vyhnitý kal, ktorý narúša nábeh čistiarne a spôso-
buje veľké problémy. Na vývoz žumpy je potrebné si objednať vývoz fekálnym vozidlom.
A na záver, na čo sa môžu občania tešiť v jesenných mesiacoch? Máte pre nich nejaké tipy?
Máme dokončený projekt na chodník a autobusové zastávky, nachádzame sa v stavebnom konaní, po ktorom bude 
nasledovať samotná realizácia. Je ukončené výberové konanie na dodávateľa stavby Rekonštrukcia kultúrneho domu, 
po kontrole na ministerstve sa začne s prerábkou.
Každé ročné obdobie má svoje čaro a nepochybne jeseň je najpestrejšia. Žijeme v úžasnej prírode, stačí nám prejsť pár 
krokov a môžeme obdivovať peknú krajinu, no jej energiou sršiaci potenciál využívame veľmi málo. Preto vykročme či 
už nad dedinu, alebo trocha ďalej, po ľavom i pravom boku nás čaká príroda, ktorej sa nedá nikdy nasýtiť.

starosta obce Róbert Palko

STAROSTA PRE VÁS

Slávnostné otvorenie novovybudovanej ,,Kanalizácie a ČOV“ 
Je to už realita! Aj Moravské Lieskové sa dočkalo centrálnej kanalizácie

Čakali sme na tento okamih trocha dlhšie. Ale nakoniec sa 
to predsa len podarilo. Moravské Lieskové má kanalizáciu! 
 V sobotu 27. júla 2019 sa konalo slávnostné otvorenie no-
vovybudovanej kanalizácie. Nielen obyvatelia z Moravské-
ho Lieskového, ale aj z blízkeho okolia, sa mohli oboznámiť 
s  technológiou novovybudovanej čističky a  technoló-
giou spracovania odpadovej vody. Starosta obce vo svo-
jom príhovore informoval prítomných o  tom, že čistiareň 
odpadových vôd  je navrhnutá ako mechanicko – biologic-
ká ČOV pracujúca pomocou nízko zaťažovanej aktivácie 
s čiastočnou aeróbnou stabilizáciou kalu pri aktivačnom 
procese a oddelenou aeróbnou stabilizáciou prebytočné-
ho kalu s uskladnením v kalojemoch. Na zvýšenie účin-
nosti ČOV je na koniec technologického procesu zaradený 
terciálny dočisťovací stupeň (mikrosito). Usporiadanie čis-
tiarne minimalizuje produkciu prebytočného kalu, ktorý 
bude z ČOV odstraňovaný v dlhších časových intervaloch. 
Riešenie uskladnenia kalu umožňuje využitie v kompo-
stárni alebo jeho priame využitie v poľnohospodárstve. 
Kaly budú odvážané fekálnym autom.  V rámci kanalizač-
nej siete je navrhnutých sedem prečerpávacích staníc na 
zabezpečenie nepretržitej prevádzky. Je to jeden z najväč-

ších projektov novodobej histórie našej obce. Kanalizácia 
v Moravskom Lieskovom nám zabezpečí nielen štandardný 
komfort, ale zmení i tvár našej obce. V  prvom rade bude 
však pozitívna pre naše životné prostredie. Každý z nás si 



moravskolieskovský hlásnik - október 2019

4

Z DIANIA V OBCI

musí uvedomiť, že pri spôsobe nakladania s  odpadmi za 
posledné desaťročia u nás, sme to prírode naozaj dlžní! Na 
záver treba pripomenúť jednu zaužívanú frázu, ktorú pove-
dal starosta obce pri zahájení stavby v máji 2017 a zopako-
val ju i pri príležitosti slávnostného otvorenia novovybudo-
vanej kanalizácie a ČOV: ,,Výstavba kanalizácie je malým 
krokom pre svet, ale veľkým pre Moravské Lieskové!“ Dnes, 
po viac ako dvoch rokoch, môžeme s istotou skonštatovať, 
že to bola pravda.

Vedeli ste, že...?
■ kanalizačná sieť bola vybudovaná z fondov Európskej únie 
za pomoci nenávratného fi nančného príspevku v hodnote 
11 767 881,02 € 
■ na kanalizáciu sa bude podľa projektu napájať cca 80% 
obyvateľov obce, konkrétne 2035 obyvateľov 
■ kanalizačná sieť meria 25,6 km a je navrhnutá ako kombi-
nácia gravitačného potrubia v celkovej dĺžke 23,8 km a vý-
tlačného potrubia v celkovej dĺžke 1,8 km 
■ osadených bolo 609 ks betónových šácht   

Odpad - je to pre nás neriešiteľný problém?
Po viacerých sťažnostiach obyvateľov, žijúcich v lokalitách s umiestnenými veľkoobjemovými kontajnermi (vane 5000 l), 
na neporiadok okolo nich a prepĺňanie odpadom, ktorý tam vôbec nepatrí (boli určené výlučne na komunálny odpad), 
obec Moravské Lieskové postupne vybudovala zberné miesta na triedený zber s pridaním kontajnerov na komunálny 
odpad. Takéto zberné miesta vznikli na Brestovom pri COOP Jednote, na Dedíkech vŕšku, pri odbočke na Starý háj 
a na Bučkovci u Pastorkov.
Udržujte v ich okolí poriadok, pretože sa z nich stávajú skládky nevytriedeného odpadu. Celý triedený zber potom končí 
na skládke. Náklady na odvoz odpadu sa tým zvyšujú a v konečnom dôsledku sa to odzrkadlí v poplatku za komunálny 
odpad. 
Takto sa zberné hniezdo na Bučkovci u Pastorkov v priebehu jedného týždňa zmenilo na veľké smetisko.

Naučme sa separovať 
Snažte sa správne triediť odpad. Ak vhodíte do kontajnera na sklo zaváracie poháre aj s náplňou, celý jeho obsah skončí 
na skládke komunálneho odpadu. Tým sa zníži množstvo vytriedeného skla. 
Plasty pred vhodením do kontajnerov stlačte. Zmenšia svoj objem, vojde ich tam viac a vozidlá nebudú zbytočne voziť 
vzduch.
Ak sú kontajnery plné, neukladajte odpad vedľa nich. Sledujte v kalendári vývozu, kedy sa čo zberá a deň pred vývo-
zom vyložte vo vreciach vedľa preplnených kontajnerov váš vytriedený odpad. 
Ďakujeme, že sa budete snažiť chrániť životné prostredie!

LETNÁ KVAPKA KRVI
Dňa 22. júla 2019 sa v našej obci opäť uskutočnilo darova-
nie krvi. Pracovníci Národnej transfúznej služby z Trenčína 
zaregistrovali celkovo 19 darcov, pričom 17 bolo spôsobi-
lých túto životodarnú tekutinu aj darovať.
Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa rozhodli takýmto spô-
sobom urobiť dobrý skutok a možno aj niekomu zachrá-
niť život.
 Pre pravidelných, ale aj nových darcov pripomíname Ka-
tarínsku kvapku krvi. Bude sa konať v pondelok 25. no-
vembra v priestoroch Obecného úradu v Moravskom Lie-
skovom.    Mgr. Monika Kusendová
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MÁME VYNOVENÚ ŠKÔLKU!
Ako prebiehala komplexná rekonštrukcia budovy?

 Od leta 2018 bola budova materskej školy zatvorená a začalo sa prerábať. Rekonštrukcia prebiehala nielen v interiéri, ale 
aj v exteriéri budovy. V celom objekte bolo vymenené vykurovanie. Ako zdroj tepla nainštalovali dve tepelné čerpadlá 
využívajúce vodu a okolitý vzduch. Ako záložný zdroj tepelnej energie sa použili dva elektrické kotle. 

 Priestory budovy vymaľovali, v jednotlivých miestnostiach prebehla výmena podlahy a vyučovacie triedy vybavili no-
vým nábytkom. Vodovod, plynofi kácia, dielčia inštalácia výhrevných telies neboli kompatibilné s  novým racionálnym 
systémom, a preto sa pristúpilo k rekonštrukcii, s čím súvisela výmena všetkých keramických dlažieb, vrátane kuchyne 
i výmeny sanitárnych zariadení. 

 V exteriéri objektu sa uskutočnila demontáž a následná výmena okien aj parapetných dosiek a vstupných dverí. Na 
vstupnom schodisku bola položená nová keramická protišmyková dlažba. Prebehla i kompletná výmena klampiarskych 
konštrukcií a bleskozvodu. Celý objekt zateplili tepelnou izoláciou z polystyrénu. Budovu následne omietli a dostala 
novú fasádu. Strecha MŠ bola vyspravená, prebehlo zateplenie atík na streche polystyrénom. Aj celú strechu taktiež za-
teplili tepelnou izoláciou. Zrealizovala sa nová hydroizolácia striech a markíz z fólie PVC. Budova je zabezpečená novým 
bezbariérovým vstupom. Stihlo sa aj napojenie na novú kanalizáciu, pri výkopových prácach sa zistilo značné poškode-
nie vodovodnej prípojky, ktorú bolo potrebné celú vymeniť. 

 Na jar bude pokračovať úprava okolia MŠ. Ďakujeme touto cestou obci, dodávateľovi stavby a aj všetkým dobrým ľu-
ďom, ktorí pomáhali, aby sa vo fi nále mohla detičkám vrátiť budova škôlky do ich rúk.

COOP Jednota v našej obci
Opäť vás čaká široká ponuka výrobkov

COOP Jednota Trenčín v dôsledku dlhodobej platobnej ne-
schopnosti nedokázala zásobovať svoje predajne tovarom. 
Táto nepriaznivá situácia spôsobila problémy aj v predajni 
v našej obci. Nedostatok tovaru a prázdne regály vyvolali 
nespokojnosť u zákazníkov.

Zmena vo vedení
Prešli sme však výraznou zmenou v  jeho riadení. Od 24. 
júna 2019 sa novým predsedom predstavenstva CJ Trenčín 
stal generálny riaditeľ COOP Jednoty Slovensko Ing. Ján 
Bilinský. Na post generálnej riaditeľky CJ Trenčín nastúpila 
JUDr. Daniela Simanová. Proces prinavrátenia COOP Jed-
noty Trenčín do pozície medzi prosperujúce družstvá so 
spokojnými zákazníkmi si vyžiada ešte nejaký čas.

Regály v predajni už nezívajú prázdnotou
Podstatné je však to, že sa nám predajňa už začala na-
pĺňať tovarom. Rozhodne sú naši zákazníci spokojnejší. 
V predajni máme čisto, tovar pekne s cenovkami úhľadne 
uložený. Za to si zaslúžia poďakovanie naše milé preda-
vačky. Kolektív pod vedením Marcely Nedbalovej sa snaží 
vychádzať v ústrety našim členom a všetkým zákazníkom 
s milým úsmevom. To si cenia najmä naši seniori.
Chcem poďakovať našim zákazníkom za dôveru a  pozvať 
ich k  nám do predajne. Nájdu tu množstvo slovenských 
potravín, o ktoré je stále väčší záujem. Spokojný zákazník 
znamená predsa úspech nášho družstva.

Vyplácanie zliav
Držitelia nákupnej karty si môžu uplatniť zľavy za 1. polrok 2019 
v mesiacoch november a december.                Vlasta Tomešová
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Vo svätých vidíme víťazstvo lásky
Slávnosť Všetkých svätých nás podnecuje, aby sme uvažovali o dvojitom horizonte ľudstva, ktoré symbolicky vyjadruje-
me slovami «zem» a «nebo»: Zem reprezentuje putovanie dejinami, nebo zase večnosť, plnosť života v Bohu. Tak ponúka 
príležitosť uvažovať nad dvojitou dimenziou cirkvi: cirkvou putujúcou v čase a tou, ktorá slávi neprestajne, teda nad ne-
beským Jeruzalemom. Tieto dva rozmery sú spojené skutočnosťou «spoločenstva svätých»: Je to realita, ktorá sa začína 
tu na zemi a svoje naplnenie dosahuje v nebi. V pozemskom svete je cirkev začiatkom tajomného spoločenstva, ktoré 
zjednocuje ľudstvo, je tajomstvom úplne koncentrovaným v Ježišovi Kristovi. On je ten, ktorý do ľudského rodu vniesol 
novú dynamiku, nový pohyb, privádzajúci k Bohu a zároveň k jednote, k pokoju v najhlbšom zmysle slova. Ježiš Kristus – 
hovorí Jánovo evanjelium (11,52) – zomrel «aby zhromaždil vedno rozptýlené Božie deti» a jeho činnosť pokračuje v cirkvi, 
ktorá je nerozlučne «jedna», «svätá» a «katolícka». Byť kresťanmi a byť súčasťou cirkvi znamená otvoriť sa tejto jednote 
ako zrno, ktoré, zasiate do zeme, odumiera, klíči a rastie do výšky smerom k nebu.
Svätí – tí, ktorých za takých vyhlasuje cirkev, ale aj všetci svätí a sväté, ktorých pozná iba Boh a my ich oslavujeme – hl-
boko prežívali túto dynamiku. V každom z nich, veľmi osobným spôsobom, bol prítomný Kristus vďaka jeho duchu, ko-
najúcemu skrze slovo a sviatosti. V tejto súvislosti spojenie s Kristom v cirkvi neničí osobnosť človeka, ale ju otvára, 
transformuje silou lásky a obohacuje už tu na zemi dimenziou večnosti. V podstate to znamená stať sa podobnými 
obrazu Božieho Syna (porov. Rim 8,29), realizujúc plán, vytvorený Bohom, ktorý stvoril človeka na svoj obraz. Avšak toto 
začlenenie do Krista nás otvára  aj voči spoločenstvu so všetkými členmi jeho “tajomného tela”, ktorým je cirkev; spoločen-
stvu, ktoré je dokonalé «v nebi», kde neexistuje žiadna samota, žiadna konkurencia alebo separácia. Táto slávnosť je 
akoby ochutnávaním krásy života úplnej otvorenosti pohľadu Božej a bratskej lásky, v ktorej máme istotu, že dosiahneme 
Boha v tom druhom a toho druhého v Bohu. S touto vierou plnou nádeje oslavujeme všetkých svätých a pripravujeme sa 
na spomienku všetkých verných zosnulých. Vo svätých vidíme víťazstvo lásky nad sebectvom a smrťou. Spoznávame, 
že nasledovanie Krista vedie do života, do večného života a dáva zmysel prítomnosti a každému plynúcemu momentu, 
pretože ho napĺňa láskou a nádejou. Iba viera vo večný život nás robí schopnými skutočne milovať minulosť a prítomnosť 
bez lipnutia na nich, v slobode pútnika, ktorý miluje zem, ale jeho srdce je v nebi.     

Eduard Lazo, farár

Keď práce začíname v škole zas…
Napokon, syn môj, daj sa vystríhať: Tvorenie mnohých kníh nemá konca a mnoho učenia unavuje telo. Na záver všet-
kých rečí počuj: Boha sa boj a Jeho prikázania zachovávaj, lebo to je povinnosť každého človeka. Lebo Boh každé dielo 
privedie na súd i každú tajnú vec, či je dobrá alebo zlá. (Kazateľ 12, 12 – 14)

Milí žiaci, študenti, učitelia, rodičia, starí rodičia!
Približne pred troma mesiacmi sme žili v atmosfére konca školského roka. Pre každého školáka to bol vytúžený deň, keď 
kráčal do školy posledný júnový deň po vysvedčenie. Dnes po uplynutí letných prázdnin stojíme opäť na začiatku školské-
ho roka. Stojí pred nami opäť nová zodpovednosť i nové úsilie. Znovu musíme ísť do školy, či už základnej, strednej alebo 
vysokej; či už ide o žiaka, študenta, poslucháča, alebo učiteľa, profesora, ale aj rodiča. Nevieme, čo nám ďalší rok v škole so 
sebou prinesie. Čo máme očakávať? Ako to všetko skončí? „Zvládneme nával povinností, ktoré sú pred nami?“ pýtajú sa 
žiaci. „Zvládneme svoju úlohu ako pedagógovia?“ pýtajú sa učitelia. „Zvládneme svoju úlohu ako tí, ktorí stoja vždy nablíz-
ku, povzbudia, potešia i pokarhajú, keď treba?“ pýtajú sa rodičia.

Fakt je, že sami toto všetko nezvládneme! No Pán Boh je ten, ktorý nám chce dať silu vtedy, keď sa nám už nebude chcieť, 
keď už nebudeme vládať. Pán Boh nás chce povzbudiť. On nám chce dať múdrosť. Učiteľom, aby vedeli jasne a názorne 
vysvetliť, čo je potrebné. Žiakom, aby vedeli pochopiť látku a trpezlivo, ako aj s nasadením pristupovať k úlohám. Možno si 
poviete: „Ale veď toto všetko sa dá zvládnuť aj bez Boha.“ Žiaľ, nemálo ľudí takto uvažuje. Prečo však nevyužiť pomoc Toho, 
ktorý nám ju sám zdarma ponúka? Prečo nevyužiť Toho, ktorý sám je zdrojom všetkej múdrosti a poznania?
Vzorom učiteľa v tomto smere pre nás môže byť aj Ján Amos Komenský. Bol nielen vynikajúci didaktik a pedagóg, ale aj 
úprimne veriaci kresťan, biskup Jednoty bratrské. Jeho prístup k žiakom nespočíval len v odovzdávaní poznatkov tohto 
sveta, ale aj v privádzaní žiakov k Bohu. Pretože On o nás rozhodne. On nám vystaví aj podpíše vysvedčenie nášho živo-
ta. Žiaľ, práve tento aspekt sa z našich vyučovacích hodín aj pod vplyvom minulého režimu vytratil. Kedysi tomu bránila 
štátna ideológia. Dnes v tom mnohým bráni to, že chcú byť moderní. A pojem Boha do moderného sveta akosi nepasuje.
Dá sa to teda aj bez Pána Boha. No s Ním je to lepšie, a najmä zmysluplnejšie. A k tomu privádza svojich čitateľov aj pisateľ 
knihy Kazateľ. Jeho slová akoby vyjadrovali: „Čo z tých všetkých múdrych kníh, ktorých sa už na svete popísalo toľko, že 
sa nedajú ani spočítať, keď neprivádzajú človeka bližšie k jeho Stvoriteľovi? A čo z toho, človeče, že si množstvo takýchto 
kníh preštudoval, prelúskal si sa nimi, keď o tom najpodstatnejšom nevieš nič?“ Aj známy český pesničkár Honza Nedvěd 
v jednej svojej piesni spieva: „Čím toho člověk pozná víc, tým smutnejší mu připadá svět.“ Áno, svet je sám o sebe smutný, 
možno niekedy až nezmyselný, keď z neho odstránime Boha.

A práve toto má Kazateľ na mysli, keď na záver svojich rečí píše: „Boha sa boj a Jeho prikázania zachovávaj, lebo to je 
povinnosť každého človeka. Toho sa drž a veci budú mať zmysel! Nestrácaj čas neplodným fi lozofovaním, ale namiesto 
toho: boj sa Boha! Maj Ho za najvyššieho Pána a pristupuj k Nemu s úctou, pretože Jeho slovo bude mať poslednú a roz-
hodujúcu váhu a platnosť nad človekom! Zachovávaj Božie prikázania, lebo v tom je skutočná múdrosť!“
Kiežby naši žiaci opúšťali školy i s takýmto poznatkom, ku ktorému dospel Kazateľ po dlhom skúmaní zmyslu vecí na 
tomto svete.

ThDr. Peter Maca, ev. a. v. farár, školský dekan a predseda Rady školy Moravské Lieskové
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Začiatok školského roka v materskej škole
 
Nový školský rok 2019/2020 sa v našej materskej škole začal 4. septembra 2019. Kapacita MŠ je po komplexnej rekon-
štrukcii budovy naplnená do posledného miesta. V novom školskom roku sme otvorili tri triedy a naplnili tak zákonom 
stanovený maximálny počet 66 detí pre predprimárne vzdelávanie. O všetky prijaté detičky sa bude starať šesť pani 
učiteliek i ostatný nepedagogický personál zabezpečujúci chod MŠ.  

Spojená škola má nové logo
 
Od 1. mája do 15. júna 2019 mali rodičia, žiaci, zamestnanci aj členovia rady školy mož-
nosť svojím hlasom na anketovom lístku rozhodnúť o novom logu našej školy. Vybe-
rali sme z troch návrhov, ktoré nám sponzorsky vytvoril aj do konečnej podoby grafi cky 
spracoval Mgr. art. Ján Maca.                                                                                                                                            
Tešíme sa, že od tohto školského roku budeme mať ďalší nový identifi kačný znak, 
ktorým je školské logo.
  

Začiatok školského roka 2019/2020
 
V prvý školský deň, v pondelok 2. septembra 2019, sa školské lavice v našej základnej škole opäť zaplnili deťmi. Do nové-
ho školského roka nastúpilo 194 detí. Asi najvzácnejší bol tento deň pre 27 nových prvákov, ktorých privítali ich triedne 
pani učiteľky v dvoch prvých triedach. Aj v tomto školskom roku budú mať možnosť žiaci vo voľnom čase navštevovať 
záujmové krúžky alebo rôzne odbory v našej ZUŠ a ŠKD. 
 
 Aktuálne informácie a oznamy zo života školy môžete sledovať na našej webovej stránke www.zsml252.edupage.org. 
Tešíme sa na nové školské zážitky i osobné úspechy žiakov, ktorým prajeme do nového školského roka veľa úspechov 
v školských laviciach i mimo nich! 

HISTÓRIA

Pamätník obete 1. svetovej vojny
Aladár Petrášek

Po vypuknutí 1. svetovej vojny musel narukovať aj Aladár 
Petrášek, narodený 5. mája 1887 v Moravskom Lieskovom. 
Po 66 dňoch boja padol na bojisku za vlasť dňa 7. októbra 
1914 v Haliči pri obci Zalezany. Aladár Petrášek bol synom 
Jozefa Petráška, ktorý v  Moravskom Lieskovom účinkoval 
za Rakúsko-Uhorska ako organista a učiteľ v rímskokatolíc-
kej škole. Tu sa mu narodili štyri deti – Augustín, Aurel, Ala-
dár a Mária. Zo školskej kroniky i z ústneho podania starších 
občanov sa dozvedáme, že Jozef Petrášek bol znamenitý 
školský učiteľ, na ktorého si naši obyvatelia s láskou spomí-
nali. Maďarizácia ho prinútila k odchodu do penzie. 

Zlé tušenie sa vyplnilo
Aladár Petrášek pri odchode na vojnu povedal otcovi tie-
to slová: „Tato, keby som sa z vojny nevrátil, nechaj mi pri 
kostole, kde som sa s bratmi hrával, postaviť na pamiat-
ku kríž.“ Predtucha sa mu splnila. Dňa 7. októbra 1914 padol 
v boji. Otec mu jeho želanie splnil, dal postaviť terasový 
kríž s nápisom:
„Tento kríž dal postavit k úctě božej Petrásek Jozsef bývalý 
tunajší uč. org. na žiadost svojho milovaného syna Alada-
ra, ktorý sa tu narodil 5. maja 1887 a spadol na bojišti za 
vlast dňa 7. októbra 1914 v Haliči pri obci Zalezany. Bôh mu 
daj sladké odpočinutie a radost nebeskú!“ 
Pomník dodnes stojí na pravej strane pri vchode do katolíckeho kostola.
Jozef Petrášek zomrel u svojho syna Augustína, ktorý pôsobil v Pukanci (okres Levice) ako farár a je tam aj pochovaný. 
Mária Petrášková, manželka učiteľa, zomrela u dcéry Márie Kaňúchovej v Nitre, kde je i pochovaná.

Pamiatka odovzdávajúca odkaz i pre ďalšie pokolenia
Pri príležitosti 100. výročia ukončenia 1. svetovej vojny bol náhrobok Aladára Petráška zreštaurovaný, aby sa zachoval aj 
pre ďalšie generácie ako pamätník pripomínajúci nezmyselnosť vojnových konfl iktov. 

Ak by ste aj vy radi prispeli na pamiatku tohto nášho vojnového hrdinu, môžete svoj fi nančný príspevok odovzdať na obec-
nom úrade.                       Ľubica Kusendová
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HRAČKY NÁŠHO DETSTVA
Výstava, ktorá vrátila späť v čase všetky generácie

V našom múzeu počas leta mali návštevníci možnosť vidieť okrem stálych exponátov i výstavu Hračky nášho detstva. 
Oslovila všetky generácie, mnohí si zacestovali v čase  - vrátili sa do obdobia svojho detstva a zaspomínali si na roky, keď 
mali malé deti či vnúčatá. Najmladší  mohli obdivovať hračky, s ktorými sa hrali ich rodičia, starí rodičia alebo prastarí 
rodičia.

S čím sa hrávali dievčatá?
Medzi unikátne exponáty patrila drevená kolíska, ktorú nám darovala Mária Bušová, rod. Čičková. Zhotovil ju pre ňu 
takmer pred 90 rokmi jej strýko stolár Ján Čičko.
 Dievčatá a ženy zaujali bábiky s rôznymi druhmi šiat, kočíky, kolísky, postieľky, matriošky, plyšové hračky, ktoré sa kedysi 
plnili slamou. Takmer 60-ročného medveďa dedka zapožičala Viera Medveďová. Nechýbali veci potrebné pre malé gaz-
dinky – riadiky, váha,  kuchynské potreby, mlynčeky na kávu, kuchynky, nábytok, šijací stroj, žehlička, korýtko na pranie 
s drevenými vedierkami a rumplom. 

S čím sa hrávali chlapci?
Mužskú časť návštevníkov fascinovali zasa autíčka, traktory, autobusy, tanky, obrnené transportéry, autodráhy, vláčiky, 
ďalekohľad, stavebnice Merkur a Konštruktér, stolný hokej a futbal, gulečník.
Za obdiv stáli drevené hračky, ktoré pre svoje ratolesti doma zhotovili otcovia a  dedkovia. Ján Švehla nám zapožičal 
zmenšeninu valchy, s ktorou sa hrali jeho vnuci, autíčko a tank. Michal Demko vlastnoručne zhotovené  sánky, na ktorých 
vozil svojich synov, keď boli malí. Milan Petrovič zhotovil pre svoje deti zvieratká zo samorastov.

Spoločenské hry, ktoré už takmer zapadli prachom
Výstavu obohatili rôzne spoločenské hry, obrázkové kocky, mikádo, céčka, hlavolamy, Rubikove kocky a veže, priestorové 
skladačky, hudobné nástroje, pohyblivé hračky na kľúčik, farebné hlinené guličky.
Mnohí obdivovali  pokladničky (i s peniazmi), detské telefóny, divadielko, premietačku na diafi lmy.
Deti dnes a kedysi
O význame realizácie takýchto výstav nás presvedčili nasledujúce pomenovania niektorých exponátov a  výroky detí:
- premietačka – kamera, foťák, vysielačka, sporák, šijací stroj, sušič
- plastové obaly s diafi lmami  - sliz, temperové farby, plastelína, prášky, pušný prach, atrament, páska na prehrávanie
- „A toto je čo?“ – sada dvoch detských telefónov s vytáčacím ciferníkom 

Kto by si nepamätal húpacie kohúty, kačice a koníky?
O tom, že sa deti i v minulosti venovali športom, svedčili korčule kvintáky i kanady, lyže, trojkolka, kolobežka, bicykel, 
švihadlo, šlapacie autíčko.
Poďakovanie patrí všetkým, ktorí boli ochotní prehľadať svoje príbytky, nájdené poklady očistiť a priviezť. 

Ľubica Kusendová

DOŽINKOVÁ SLÁVNOSŤ 
Na Bučkovci sa opäť bavili veľkí aj malí

Tak ako po predchádzajúce roky, aj teraz nás v sobotu 10. augusta 2019 privítal amfi teáter na Bučkovci pekne vyz-
dobeným pódiom zaliatym slnkom. Dobrý poľovnícky guláš otočil veľa hladošov na druhú porciu. Iste nie preto, že bol 
zadarmo, ale pre jeho naozaj výbornú chuť.

Folklórne a hudobné vystúpenia
Prvé vystúpenie patrilo tradične FSk Kasanka i s jej najmenšími členmi prichádzajúc so spevom „Dze sme žali, tam sme 
žali, na doline…”  Kroje vymenili za pracovné oblečenie – „konopné gace, sellácké sukne, čierné papuče.” Dôstojne v kroji boli 
oblečení len gazda a gazdiná, ktorí po ukončení pásma odovzdali dožinkový veniec starostovi. Ten poďakoval žencom nielen 
za ich svedomitú a namáhavú prácu, no i za vinšovanie a krásny dožinkový veniec, ktorý je jedným z najvzácnejších darov.
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Po doznení  posledných slov dožinkového programu FSk Kasanka „Už je žitko v stodole a zábava na dvore” ich na pódiu 
vystriedal FS Bukovina z Kšinnej. Ľuďom, ktorých neustále pribúdalo, sa vystúpenie páčilo a za odmenu si vyslúžili silný 
potlesk. Nasledoval koncert DH Lieskované. 
Atrakcie pre deti
Pre tento deň organizátori zabezpečili veľa atrakcií pre deti, ktoré si s radostným výskotom všetky prešli. Bol tu kolotoč 
s autíčkami a motorkami, skákací hrad, trampolína, cukrová vata, stánky s hračkami, maľovanie na tvár, stánok s ná-
pojmi. Za potokom na lúke čakalo deti ďalšie prekvapenie. Mohli sa povoziť na žlto-čiernej včielke so štyrmi sedadlami, 
na ktorej sa pri volante striedali šarmantné devy oblečené vo folklórnom štýle i poprechádzať na koni pána Štefana Drob-
ného. 

Staré poľnohospodárske stroje
Tento rok bola bohatšia ukážka starých roľníckych strojov. Asi najviac zaujal „moržovák kukurice”, na ktorom si návštev-
níci mohli túto činnosť i  vyskúšať. Posedieť sa dalo za volantom skutočných traktorov. Nechýbalo tradičné mlátenie 
obilia na starožitnej mláťačke. Kúdoly prachu a rachot mašiny nám pripomenuli ťažkú drinu ľudí pri žatevných prácach 
v minulosti. 
Ani zopár spadnutých kvapiek neodradilo tých, ktorí sa chceli pobaviť na tanečnej zábave pri skupine Bord. Niektorí sa 
stretli opäť až po roku, a tak si mali v priateľských debatách čo povedať.
Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa na tohoročných dožinkových slávnostiach podieľali a pripravili pre nás pekné sobotné 
popoludnie.                     Blažena Kopúňová

SPOMIENKA NA SNP
Od vypuknutia Povstania uplynulo už 75 rokov

V sobotu 24. augusta 2019 sa konala v našej obci pri pamätnej tabuli kpt. Juraja Adamoviča pietna spomienka pri prí-
ležitosti 75. výročia SNP. 

Vence k nej položili  členovia OV SZPB  plk. v. v. Dr. Kamil Krištofík, pplk. v. v. Ing. Jozef Dvorštiak, Ján Hulínek,  tajom-
ník Ústrednej rady SZPB Viliam Longauer, za Klub vojakov NMnV  nprap. v. v. Ján Ješko, za Múzeum SNP v Banskej 
Bystrici Mgr. Viera Kováčová, predsedníčka MO SZPB Mária Holáňová a zástupcovia obce. Po zaznení hymny v podaní 
DH Bošáčanka predniesla báseň o povstaní Ľubica Kusendová. Slávnosť pokračovala príhovormi  starostu obce Róberta 
Palka,  Ing. Jána Hargaša, PhD. a  plk. v. v. Dr. Kamila Krištofíka. Pripomenuli v nich udalosti, ktoré sa odohrali pred trištvrte 
storočím a zdôraznili význam SNP pre dnešný život v mieri. 

Z prejavu Jána Hargaša vyberáme:
 Jedným z mnohých hrdinov nášho domáceho odboja bol 
aj lodný kapitán, veliteľ partizánskeho oddielu Rázus Juraj 
Adamovič. Bojová skupina Rázus bola súčasťou všeobec-
ne známej Druhej československej Stalinovej brigády. Je 
symbolické, že sme sme si dnes prišli pripomenúť Povsta-
nie tu na tomto mieste pri pamätnej tabuli, na ktorej je na-
písané: „Z lásky a úcty bojovníkovi proti fašizmu venuje 
vďačný podjavorinský ľud v auguste 1969. “
Juraj Adamovič so svojím oddielom počas Povstania pre-
šiel za neustálych tvrdých bojov s nepriateľskými vojskami 
Biele Karpaty od Starej Turej cez Bošácu, postupoval údo-
lím Drietomy, Súče, Vlárskym priesmykom, údolím Zubá-
ku, Púchovskou dolinou, presúval sa cez Marikovú a Pap-
radno až do pohoria Javorníky a odtiaľ v novembri 1944 za 
treskúcej zimy on a jeho partizáni uskutočnili transfer cez Nemcami husto obsadené údolie Váhu do oblasti Zliechova, 
Valaskej Belej a Čičmian. Juraj Adamovič so svojimi mužmi zviedol 15 bojových akcií a stretov s okupantmi. Jedným 
z najťažších bol boj na Okrúhlom vrchu pri Čičmanoch. Oddiel Rázus tu Nemcom spôsobil, napriek tomu, že títo nasa-
dili pešiu divíziu s horským delostrelectvom, ťažké straty na životoch, munícii i výzbroji. Zabitých bolo 488 nemeckých 
vojakov, okrem toho mali množstvo zranených, zničených bolo 16 trénov (zásobovacích áut) a partizáni ukoristili množ-
stvo zbraní a munície. 
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Po bojoch však boli vyčerpaní, aj oni mali straty a veľa ranených. Preto v decembri 1944 sa celý oddiel zameral na osve-
tu a spoluprácu s obyvateľstvom a vtedajším miestnym Revolučným národným výborom.
Začiatkom januára 1945 sa oddiel opäť bojovo aktivizoval. Už 8. januára prepadol nemeckú jednotku medzi Va-
laskou Belou a Čiernou Lehotou, 9. januára sa strategicky usadil v Mojtíne, 5. februára sa presunul do oblasti Čavoja, 28. 
marca prijal sovietsky nákladný výsadok so zbraňami a muníciou, a popritom naďalej uskutočňoval diverzie.
Po priblížení línie frontu systematicky prepadával ustupujúce nacistické jednotky. So sovietskymi jednotkami sa spojil 
5. apríla 1945.
Pri tejto príležitosti sa patrí spomenúť aspoň mená najbližších spolubojovníkov kapitána Adamoviča. Komisár desant 
Ján Minarčic z neďalekých Haluzíc, náčelník štábu npor. Nikolaj Simbircov z Ukrajiny, ale tiež veliteľ družstva - čatár 
Štefan Gašparík, Lieskovan, ktorého raneného Nemci zajali, následne ho gestapo mučilo  a nakoniec popravilo na 
trenčianskej Brezine. 

Lubina a pamätník na vrchu Roh
Po ukončení pietnej spomienky sa členovia SZPB a zástupcovia obce  presunuli do obce Lubina k domu kpt. Miloša 
Uhra. Na záver si účastníci pripomenuli odkaz SNP na vrchu Roh. Delegácie za zvukov vojenskej hudby položili vence 
a poklonili sa pamiatke padlých hrdinov.                  Ľubica Kusendová

Moravskolieskovský kotlík
Ukončenie leta patrilo gulášom

 
Posledná augustová sobota patrila priaznivcom dobrého jedla. Stretli sa v priestoroch lieskovskej kolkárne na 4. ročníku 
súťaže vo varení gulášu - Moravskolieskovský kotlík. Súťažiaci sa zohrievali nielen pri kotlíkoch, ale aj počasím, ktoré 
bolo veľmi teplé. Ale aj tak nakoniec pripravili 13 veľmi chutných gulášov. 
 Vzorky posúdila porota zložená z členov variacich tímov (z každého tímu jeden člen). Cenu divákov vyhodnotili návštevníci 
podujatia. Vyhral tím Gulášmajstri, druhý skončili Talaba team a tretí Haw Haw. Cenu divákov si odniesli Mäsiari. 
 Súťažiaci získali pekné ceny a návštevníci si mohli posedieť pri guláši, pivečku a dobrej hudbe až do neskorých nočných 
hodín.                Marián Janiga

Čakáreň na autobusovej zastávke u Paulínov  „v novom šate”
Príbeh o autobusovej zastávke a pomaľovanej čakárni u Paulínov, uverejnený v Hlásniku 2/2019, zaujal a mal pozitívny 
ohlas najmä medzi obyvateľmi danej lokality a ľuďmi, ktorí tam v minulosti žili. No a ako to s ňou pokračuje dnes?
Tri sestry 
Rozhodli sme sa, dnes už dôchodkyne, ktoré sme tam vyrastali a ako deti sa podieľali na jej výstavbe, že jej dáme „nové 
šaty”. 

KULTÚRA OD VÁS
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Nohy prestanú bolieť, spomienky zostanú...
Ako každoročne, aj teraz sme si na prvý poprázdninový týž-
deň naplánovali autobusový zájazd členov JDS v Morav-
skom Lieskovom. Rozhodli sme sa pozrieť si prekrásny kút 
Slovenska – Turiec.
Prvou zastávkou na našej ceste boli Čičmany. Dedina zná-
ma svojimi typickými maľovanými domčekmi. Jeden taký 
sme si v sprievode lektorky pozreli. Bol plný vecí, ktoré sa 
používali v  domácnosti a  na gazdovstve. Obdivovali sme 
krásne kroje a výšivky. Po prehliadke sme si spoločne pose-
deli pri dobrom obede a naša cesta pokračovala do Marti-
na. Zvládli sme prechádzku do Múzea slovenskej dediny, 
kde sme strávili kus odpoludnia. Bolo sa na čo pozerať a po-
čúvať odborný a veľmi pútavý výklad sprievodkyne.
Na záver dňa sme si nechali prehliadku Národného cintorí-
na, na ktorom odpočíva viacero známych osobností z oblasti literatúry, kultúry a vedy.
Poriadne unavení, ale spokojní, že nám prialo počasie a všetko prebehlo bez problémov, sme sa vrátili šťastlivo domov.

 Eva Kucková

Od rozhodnutia k realizácii bol len krôčik a dnes už čakáreň vyzerá 
tak, že lahodí oku všetkým, ktorí okolo nej prechádzajú a veríme, 
že to tak zostane aj naďalej. Je to jediná murovaná čakáreň, kto-
rú si vybudovali sami obyvatelia na trase Moravské Lieskové – 
Květná.
Ďakujeme Mariánovi Janigovi, ktorý našu prácu zdokumentoval. 
Dal tak celej obci na vedomie, že ešte existujú u nás ľudia, ktorým 
záleží na tom, aby sme sa v našej obci cítili dobre a aby objekty, slú-
žiace všetkým a vytvorené našimi predkami, vyzerali pekne.  
  

       Aktívne dôchodkyne:  Božena Uhríková, 
Anna Sahajová, Mária Černá

„Nepoznané Lieskové“ - deti, voľný čas, šport a výtržnosti
Dovolil som si použiť tento názov pre môj krátky príspevok, pretože vystihuje to, o čo by som sa chcel podeliť s ostatnými 
čitateľmi Hlásnika - obyvateľmi obce Moravské Lieskové.

Úvodom chcem uviesť, že som sa v Moravskom Lieskovom narodil a žil som v tejto obci až do ukončenia strednej školy. 
Potom ma život zavial inam a do Lieskového som sa vrátil spoločne s manželkou po takmer štyridsiatich rokoch v pred-
stave, že tu v pokojnom dedinskom prostredí strávime ešte mnoho krásnych rokov života.

Multifunkčné ihrisko
Všade je niečo dobré aj zlé, všade žijú ľudia dobrí a aj 
tí menej dobrí. Nie inak je tomu aj v obci Moravské 
Lieskové. Náš domček sa nachádza v bezprostrednej 
blízkosti zariadenia opatrovateľskej služby a plotom 
susedí s tzv. „multifunkčným“ ihriskom. S probléma-
mi, ktoré súvisia s domovom dôchodcov, sme sa ako-
tak vyrovnali, ale to lieskovské multifunkčné ihrisko 
je niečo skutočne výnimočné. Musím povedať, že 
ani postavenie betónového plotu nám nepomohlo 
k tomu, aby sme neboli každodenne, bez ohľadu na 
ročnú dobu, vystavení ohlušujúcej repovej hudbe 
(s  použitím „vybraných“ slov, o  akých sa mi dote-
raz ani nezdalo), trieskaniu do mantinelov a  revu 
„športujúcej“ lieskovskej mládeže. Sám som aktív-
ne hrával futbal a tí, ktorí ihrisko využívajú na skutoč-
né športovanie, mi vôbec neprekážajú. V zápale hry 
občas „ujde“ aj nejaká tá nadávka - ale to k tomu patrí 
a vieme to pochopiť. Čo však nevieme pochopiť, sú prejavy dvoch skupiniek výrastkov, ktoré majú od normálnych veľmi 
ďaleko. V začiatkoch som sa občas vybehol pozrieť, či niekto nepotrebuje pomoc, ale dnes ma už asi nič neprekvapí. Len 
je mi trochu ľúto „detí“, ktoré takýmto spôsobom bezducho trávia svoj voľný čas, nehovoriac o tom, že znepríjemňujú život 
klientom domova sociálnych služieb. Na jednej webovej stránke som našiel vetu: „Samotná budova ZOS je v upravenej 
záhrade s lavičkami a možnosťou sledovania športovísk v jeho blízkosti.“ Nuž ten, kto toto napísal, tam asi nikdy nebol.
Neverím, že by si niekto dal tú námahu a navštívil toto miesto, aby sa presvedčil na vlastné oči. Preto pripájam zopár ak-
tuálnych fotografi í.

OD VÁS
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Chystáte sa opekať na „Kreslá“?
Nerobte tam, prosím, neporiadok

V poslednú augustovú sobotu sme sa štyria kamaráti do-
hodli, že v nedeľu doobeda si pôjdeme opiecť na „Kreslá“ 
a  spojíme to s  uprataním okolia. Jeden z  dobrovoľníkov 
okolo miesta týždeň predtým pozbieral odpad. Boli ho až 
tri vrecia! Prevažne plasty, ale našlo sa tam aj sklo a obal 
z  dezodorantu. Vo vnútri sme vyhrabali lístie, vyčistili 
a upravili po rokoch pahrebu. Vďaka technike sa nám po-
darilo porezať kmeň stromu, vyvrátený pri nepriaznivom 
počasí. Kálanie možno tiež ostane len na nás. Uvítame, ak 
sa nájdu medzi vami i  ďalší dobrovoľníci. Pre nasledujú-
cich „výletuchtivých“ sme nachystali aj nejaké drevo na 
opekanie.
Návštevníkom adresujeme malú prosbu: snažte sa toto 
pekné miesto udržiavať v  upravenom stave, prípadne 
prispejte i vy svojou troškou k dielu! Vďaka.

Ivana Gažová

Však sme len deti
Na záver ešte jednu perličku. Keď som nedávno oslovil skupinku - jeden chlapec a tri dievčatá vo veku asi 12-13 rokov, ktorí 
ležali na chodníku pred naším domom a chlapec si s pôžitkom vychutnával cigaretu, so žiadosťou, aby sa presunuli inam 
a aby zahodil tú cigaretu, tento mi odpovedal: „Ale ujo, však sme len deti.“
Vtedy mi napadlo, že má vlastne pravdu. Sú to len deti - možno práve tie vaše - na ktoré nemá nikto čas a ani ich nevie 
nasmerovať k niečomu zmysluplnému…               Ing. Jaroslav Švacho

Opradené pavučinami i spomienkami
Dávno zabudnuté  veci  čakali na svoj návrat ...

Lieskovské múzeum za posledné obdobie prilákalo veľké množstvo nielen domácich návštevníkov, ale i zo susedných 
obcí, dokonca i zo zahraničia. Už štvrtá výstava, ktorú v ňom pripravila Ľubica Kusendová za veľkej pomoci Zdenky Želi-
babkovej, zožala zaslúžený úspech a obdiv. 

Dokonca redaktor týždenníka MY Trenčianske noviny a denníka SME Martin Šimovec, 
ktorý navštívil i predchádzajúcu výstavu, bol exponátmi taký nadšený, že vždy neváhal 
napísať o nich celú stranu do novín a priložil i fotografi e. Taktiež redaktorka týždenníka 
Kopaničiar expres Mgr. Elena Rubaninská uverejnila v novinách články o dvoch výsta-
vách, doplnené fotografi ami. 

Ako som našla poklady ukryté na povale
Jedného dňa ma Ľubka oslovila: „Pokutaj na povale, či tam niečo nenájdeš na našu 
výstavu!“  A objavila som. Veľmi som jej za to vďačná, lebo som si začala všímať veci, 
okolo ktorých som roky chodila bez záujmu. Ukrýval sa tam prútený kufor, babičkou 
nazývaný valizna, dedkov cestovný pas z roku 1923, mamina porcelánová bábika z roku 
1929 (hrávala sa v s ňou ešte vo Francii), plechové taniere, púdre, rúže, ba aj bicykel prive-
zený až z Francúzska.
Na štvrtú výstavu Hračky nášho detstva som už bez ďalšieho nabádania hľadala hrač-
ky, ktoré boli dobre skryté v zaprášenej krabici pod starou lavicou. Ponachádzala som 
plechové riadiky, kočiarik, drevený stolík so stoličkami, ktorý mi precízne vyrobil môj 
otec, zbierku servítok, drevený peračník, hlinené prasiatko, prvú kabelku, čo som si pamätala z fotografi e i kaučukovú 
bábiku v háčkovaných šatách s klobúčikom. Spomenula som si, ako som v jedno nedeľné popoludnie čupela pri mame 
a netrpezlivo čakala, až klobúčik z priadze doháčkuje. Vyhrabala som hlavu bábiky s usmiatou tváričkou, ktorej chýbal 
trup. Buď som jej vykrútila krk ja alebo po toľkých rokoch stratili svoju funkčnosť gumičky spájajúce diely. Tak ako pri 
umývaní zošednutých hračiek ožívali ich farby, tak ožívali aj moje krásne spomienky na detstvo.
Rovnako sa potešil aj môj syn pri pohľade na prinesenú debnu s jeho hračkami. S úsmevom vyťahoval angličáky, plecho-
vý tank, autodráhu, stavebnice, vláčik, lietadlá, kutilské náradie, leporelá, drevený klavírik, organky, plechovú skrinku na 
kľúčik, hraciu skrinku aj fi alový telefón s ciferníkom.
 Veľké poďakovanie patrí všetkým, čo sú ochotní požičať exponáty, ako aj iniciátorke výstavy Ľubici Kusendovej, ktorá 
neúnavne oslovuje ľudí, či už ústne alebo telefonicky i propagačne. Očividne sa teší z každého prineseného predmetu 
a hneď má predstavu, kde zaujme svoje miesto. Precízne zapisuje každú zapožičanú vec, aby sa nič nestratilo. Na požia-
danie je vždy ochotná i vo svojom voľnom čase múzeum otvoriť. Naša obec je týmito výstavami viac zviditeľnená, za čo 
patrí Ľubke i Zdenke veľké poďakovanie s prianím, aby sa im darilo ďalšie plánované výstavy zrealizovať. Vďaku si zaslúžia 
aj členovia JDS, ktorí počas výstav vždy ochotne pomôžu.

Blažena Kopúňová
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PRÍBEH NÁVRATU KU KOREŇOM
Ako som sa po rokoch odlúčenia opäť stretla so svojou rodinou

dokončenie zo strany 1
Moja stará mama Alžbeta hovorila niekoľkými rečami, vrátane francúzštiny, češti-
ny, maďarčiny a slovenčiny. Bola taká šťastná, že vidí opäť celú svoju rodinu. Spomí-
nam  si na návštevu sklární a továrne na český krištáľ. Teta ma obliekla do kroja 
a môj otec ma odfotografoval pri dome oproti Klanečnice. Túto fotografi u dodnes 
opatrujem. 

Stretnutie po rokoch
Dnes sme sa vďaka internetu opäť spojili a ľahšie komunikujeme. Jozef ma tento 
rok pozval na návštevu a stretnutie s mojou rodinou. Privítal ma aj s manželkou 
Annou v lete u nich doma. On organizoval všetko, oslovil členov rodiny, ktorí sú ešte 
nažive, a vzal ma na návštevu k nim do rozličných častí Slovenska v blízkosti čes-
kých hraníc. Sesternica Anna pre mňa pripravila čučoriedkový koláč. Tá vynikajúca 
chuť mi utkvela v pamäti. Je to pre mňa veľmi emotívne, všetky spomienky ožíva-
jú. Samozrejme, moji bratranci a sesternice vyrástli, ale ešte vždy sú milí, príjemní, 
usmievaví a pozorní voči ostatným ľuďom, čo ich robí pozoruhodnými. Som hrdá 
na túto rodinu, ktorá zostala spojená napriek vzdialenosti, jazykovej bariére 
i politickým obmedzeniam.

 Z rodinnej histórie
 Moja stará mama z maminej strany - Alžbeta Búliková sa narodila v Moravskom 
Lieskovom 18. júna 1903. Jej rodičia Michal Búlik a Mária Búliková, rodená Dedíková, 
pôsobili ako mlynári. Mlyn síce dodnes stojí, ale chátra. Mlynské koleso sa neza-
chovalo. Ani v mlynskom náhone už dávno voda netečie. Môj pradedko Michal 
Búlik hral na klarinet, účinkoval na zábavách, svadbách a oslavách. Stará mama 
spoznala ešte na Slovensku Jozefa Bednára (môjho starého otca) a zaľúbila sa do 
neho. Rozhodli sa spoločne vycestovať do Francúzska za prácou, kde sa 12.apríla 
1934 zosobášili. Mali spolu päť detí: Jeana, Charlesa, Michela, Emilie (moju mamu) 
a Edouarda.
 
 Prekvapenie v múzeu
Aké veľké prekvapenie ma čakalo pri návšteve Múzea v Moravskom Lieskovom, 
keď som tam našla dokument, ktorý sa zmieňuje o Michalovi Búlikovi a jeho 
potomkoch! Môj bratranec Jozef všetko naplánoval. Dokonca ma odfotil opäť na tom istom mieste pri potoku v požiča-
nom lieskovskom kroji. Vďaka tomuto výletu som sa vrátila späť ku svojim koreňom, našla svoju rodinu a stretla sa s jej 
členmi. Vzdala som hold mojej babičke Alžbete, ktorá tak veľmi milovala svoju rodnú dedinu i mojej mame Emílii, ktorá 
pravidelne udržiavala korešpondenciu s rodinou na Slovensku. V 60. a 70. rokoch privítala na návšteve v Paríži  svoje ses-
ternice Máriu a Boženu s manželom. S bratrancom Jozefom sme prezerali  staré fotografi e a spomínali, aby sme mohli 
zostaviť náš rodokmeň. Môj strýko Michel Bednar, posledný žijúci z 5 detí mojej starej mamy, ktorý má 83 rokov a žije 
v blízkosti mesta Bordeaux, sa veľmi rád dozvedá o svojej rodine a prezerá fotografi e, ktoré som urobila počas svojho 
pobytu v rodnom kraji svojej babičky. Ďakujem všetkým členom mojej rodiny na Slovensku, najmä svojmu bratrancovi 
Jozefovi, ktorý ma pozval i do Múzea v Moravskom Lieskovom, kde ma zaujala história. Rozhodne sa sem ešte vrátim, 
pretože už teraz mi všetci chýbajú.                Lisa-Brigitte 

HASIČSKÁ SÚŤAŽ
Putovný pohár sa po rokoch vrátil domov

Po ročnej prestávke sa znova podarilo usporiadať hasičskú súťaž o ,,Podjavo-
rinský putovný pohár – zásah z vozidla Iveco Daily”. Na miestnom futbalovom 
ihrisku sa v sobotu 20. júla 2019 za pekného počasia zišlo 6 tímov (prihlásených 
bolo 12), ktoré si chceli zmerať sily. Posádka 1+3 vykonala zásah cez dve prekáž-
ky na dva sklopné terče 
s časomierou. 
Výsledky v prvom kole boli 
zmiešané, lebo súťažné 
pravidlá sa dohodli priamo 
na mieste. V  druhom kole 
sa výsledky zlepšili a najviac 
práve nášmu domácemu 
tímu, ktorý s  časom 40,16 
napokon vyhral. Putov-
ný pohár sa tak po rokoch 
opäť vrátil domov. 
Súťaže sa zúčastnili tímy: 
DHZO Moravské Lieskové, DHZ Bučkovec, DHZO Žihárec, DHZO Drgoňova Dolina, DHZO Kálnica, DHZO Vaďovce. 
                     Marián Janiga

ŠPORT
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SMÚTOČNÉ POĎAKOVANIE
Utíchla záhrada, osirel dom,
už tvoje kroky nepočuť v ňom.
Všade navôkol chýba tvoj hlas,
mal si rád život, my teba a ty nás.
Tá rana v srdci stále bolí,
na ten deň zabudnúť nedovolí.
Už niet návratu ani nádeje, 
len cestička k tvojmu hrobu nás k tebe zavedie.

S bolesťou v srdci ďakujeme za dôstojnú rozlúčku všet-
kým príbuzným, priateľom a známym, ktorí prišli dňa 25. 
júla 2019 odprevadiť na poslednej ceste nášho drahého 
otca, starého a prastarého otca Jána Sahaja. Zároveň 
úprimne ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary, 
ktorými ste sa snažili zmierniť náš veľký žiaľ.
Smútiace deti, vnúčatá a pravnúčatá.

Zostalo ešte veľa nedopovedaného...
...veľmi som ešte chcel žiť...

Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom, 
známym, bývalým kolegom fi rmy HPM 
Therm, ktorí sa prišli dňa 19. júla 2019 roz-
lúčiť s naším drahým manželom, otcom 

a starým otcom Jaroslavom Zámečníkom. Zároveň 
úprimne ďakujeme všetkým, ktorí boli s nami v ťažkých 
chvíľach, ako aj za kvetinové dary a prejavenú sústrasť.
Smútiaca rodina.

Svet je ohromné miesto, kam sa narodiť.  /Lawrence Ferlinghetti /

V jeden júlový deň svoju životnú púť na zemi ukončil človek, ktorému Boh dal veľký dar – dar robiť tých druhých šťast-
nými. Ján Sahaj odprevadil 424 snúbeneckých párov na spoločnú cestu životom v ich svadobný deň ako starý svat. 
Jeho úloha spočívala v tom, aby svadobný deň prebiehal podľa tradícii a zvykov (pýtanie nevesty, vyberanie do vienka, 
odčepčenie…) Svadba vždy bola, je a bude jednou z najdôležitejších udalostí v živote človeka, preto vykonával túto úlo-
hu dôstojne, svedomito a zodpovedne. Čo sa nám dnes zdá originálne alebo vtipné, malo vtedy hlboký zmysel a sym-
bolický charakter. Jeho umenie spoznali svadobčania nielen v rodnej obci, ale aj v širokom okolí. Každý manželský pár 
mu na pamiatku venoval fotografi u, ktorú si svedomito uložil do krabičky. Na sklonku svojho života si často otváral 
tento poklad a spomínal na chvíle, ktoré okrem zodpovednosti a povinností prinášali i množstvo veselých príhod.
V pamäti nám zostanú stretnutia s ním, pri ktorých mal vždy úsmev na tvári a nešetril ani dobrým slovom. Odchádzali 
sme od neho lepší a šťastnejší. Česť jeho pamiatke.                    ZDZ

Priateľský úsmev bol jeho dar, keď na spoločnú cestu viedol nejeden pár.
Dôstojne a rozvážne zneli jeho slová i keď po 424-krát pýtal nevestu znova.

Ako manžel, otec, dedko, pradedko i prapradedko vždy pre rodinu robil všetko.
Dobrý herec, tanečník aj starý svat, všetkých ľudí mal on rád.

Do Kasanky chodil dlhé roky, až do chvíľ, keď oťaželi jeho kroky.
Unavený chorobou opustil tento svet, odkiaľ návratu už niet.

Len v albumoch nám ostane jeho tvár, priateľský úsmev bol jeho dar.
Blažena Kopúňová

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA

Spoločenská rubrika za obdobie  7 - 9/2019

Spoločné „ÁNO“ si vyslovili
Tomáš de Giorgii – Nikola Boorová
Michal Vido – Beáta Kovačovicová
Patrik Kvasný – Veronika Šímová

Ján Brenk – Kristína Drobná
Adam Guriča – Anna Vinceová

Róbert Gabriš – Kristína Bukovinská
Martin Burget – Jarmila Zámečníková
Norbert Haramia – Lenka Kopuncová

Odišli spomedzi nás ... 
Jaroslav Zámečník - 73

Emília Margetinová - 80
Ján Sahaj - 89

Ing. Karol Cigna - 74
Alojz Kozák - 88

Antonín Benešík - 83
Štefan Krilek – 71

Mária Bušová - 96
Jozef Stoličný - 52

Noví občiankovia   
Ondrej Oláh

Samuel Černý
Ema Lišková

Peter Uhrík
Kristína Burzová

Karolína Krajčovičová

Životné jubileá 

70 rokov
Viliam Kubíček
Vlasta Lišková

Anna Sadloňová
Anna Pavlíková

Ľudmila Zámečníková
Alena Martišová

75 rokov                                                                                    
Dušan Stanček

Ivan Bača

80 rokov                                                                                     
Jaroslav Dodek
Ján Ochodnický

Elena Bušová
Elena Kucková
Mária Dedíková

85 rokov
Emília Sýkorová

Anna Želibabková

90 rokov
Mária Zámečníková

93 rokov
Emil Nešťák

95 rokov
Emília Revayová

96 rokov
Mária Malíčková
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SPOMIENKY
Ťažko je opísať bolesť, 

srdce puká bôľom,
keď ste nám dali 
navždy zbohom.

Spite sladko, snívajte svoj 
večný sen,

v spomienkach sme pri vás 
každučký deň.

Pripomenuli sme si 26. výročie úmrtia nášho drahého 
otca a dedka Jána Mandinca a uplynulo 7 rokov, čo nás 
navždy opustila naša milovaná mamička a babička Anna 
Mandincová.

S láskou spomínajú deti Anna, Irena, 
Ján a Miroslav s rodinami.

Stíchol dvor, záhrada, dom
a tvoje kroky v ňom.
Do večnosti odišla si spať,
zaplakal každý, kto ťa mal rád.
Srdce láskavé prestalo biť,
nebolo lieku, aby si mohla žiť.
Čas plynie, život ide v diaľ, 
nám, živým, zostala len spomienka a žiaľ.

Žiješ v srdciach tých, ktorí ťa milovali.

Dňa 19. júla 2019 sme si pripomenuli 10. výročie úmrtia 
milovanej manželky, mamičky, babičky a prababičky Má-
rie Drobnej.

S láskou spomínajú manžel, dcéra a synovia 
s rodinami, ostatná rodina, priatelia a známi.

Odišiel si tíško ako odchádza deň 
a v našich srdciach zostáva spomienka len.

Dňa 9. septembra 2019 uplynulo 5 rokov, čo 
nás navždy opustil nezabudnuteľný drahý 
Štefan Fekete. Kto ste ho poznali, venujte 
mu tichú spomienku.

Smútiaca rodina.

V ten deň do sĺz a smútku zahalený
bol tvoj odchod nečakaný.
Zostalo prázdno, ticho, bolesť a žiaľ,
kdeže je tvoja usmiata tvár.
Hoci odišiel si bez slova 
a na rozlúčku nebol čas,
spomienky na teba zostanú navždy v nás.

Dňa 9. septembra 2019 uplynulo 20 rokov od úmrtia 
pána Ľudevíta Stachu.

S láskou spomínajú manželka Anna, sestra Anna, 
švagriná Daniela a krstné deti Janka, Ľubomír, 

Jaroslav a Simonka s rodinami.

Čas neúprosne plynie, roky pribúdajú,
no spomienky v srdciach blízkych navždy 
zostávajú.

12. októbra 2019 uplynulo už 40 rokov, čo 
nás navždy opustila naša milovaná babička 
Katarína Podhradská. 

S láskou spomínajú nevesta Anna 
a vnúčatá Ľubica a Radovan s rodinami.

S tichou spomienkou 
ku hrobom chodíme,
pri plameni sviečok 

na vás myslíme.
Osud vám nedoprial 

s nami dlhšie byť,
no v našich srdciach 

budete navždy žiť.

Dňa 16. októbra 2019 uplynulo 10 rokov, čo nás navždy 
opustila naša milovaná mamička, babička Anna Malíč-
ková a dňa 8. novembra 2019  uplynie 9 rokov, čo nás 
navždy opustil náš drahý otecko a deduško Samuel Ma-
líček.

S láskou a úctou na svojich rodičov a starých rodičov 
spomínajú dcéra Zdenka, vnučka Janka s rodinou 

a vnuk Tomáš s priateľkou Natálkou.

Čas plynie
ako tichej rieky prúd,

kto vás mal rád,
nevie zabudnúť.

S tichou spomienkou
k vášmu hrobu chodíme,

s bolesťou v srdci
na vás myslíme.

Dňa 10. decembra 2019 uplynie 20 rokov, čo nás navždy 
opustil náš drahý otec a dedko Martin Zámečník a dňa 
23. januára 2020 smutných 5 rokov, čo nás navždy opus-
tila naša drahá mamička, babička a prababička Vilma 
Zámečníková.
Venujte im, prosím, tichú spomienku.

S úctou a láskou spomínajú dcéry Vilma a Ružena 
a synovia Jozef, Martin a Pavol s rodinami.

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA ŠPORT

FUTBALISTI TJ ISKRY 
S NOVÝM LOGOM

V septembri sa moravskolieskovskí futbalisti rozhodli predstaviť verejnosti 
svoje nové logo, na ktorom sa hrdo vyníma aj rok vzniku futbalového oddielu. 
Pochválili sa ním na facebookovej stránke TJ Iskra Moravské Lieskové. Veríme, 
že im do ďalšej sezóny, mesiacov i rokov prinesie veľa úspechov a športového 
šťastia!
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Prípravka sezóna 2019/2020
Naši najmenší futbalisti začali sezónu už 8. septembra 
2019 prvým turnajom zo štyroch, ktoré sme hrali na je-
seň. Výsledky boli raz lepšie, inokedy horšie. 
V našej skupine hráme so starými známymi. Po ročnej 
odmlke sa vrátilo mužstvo OŠK Bošáca. Našimi ďalšími 
súpermi sú ŠK Dolné Srnie a PŠK Bzince pod Javorinou. 
Zimovať budeme na druhom mieste v našej tabuľke. 
Náš tím tvoria hráči: Vladko Kušnierik, Romanko Šimo-
vec, Lukáško Šimovec, Tomáško Rehák, Lukáško Miko, 
Martinko Vojtek, Riško Rojko, Lukáško Uhrík, Denisko 
Ondruška, Jakubko Miko, Matúško Štefko a Denisko Gaš-
parík. Po zimnej príprave budeme pokračovať na jar ďal-
šími štyrmi turnajmi.

Jozef Uhrík

ŠK Sokol Moravské Lieskové
Súčasní i budúci lieskovskí 
reprezentanti vo vzpieraní 
Činnosť klubu spočíva v cvi-
čení a vzpieraní, najmä mlá-
deže. Od jeho vzniku v roku 
1961 ho vedie tréner Štefan 
Marták. Za tie roky mal nie-
koľko reprezentantov. Boli 
to napríklad sestry Horné 
– Magdaléna, Anna a Zuza-
na. Teraz je vo výbere do-
rastencov na Majstrovstvá 
Európy v Izraeli Michal Re-
hák. 
V  posledných rokoch sa 
majstrami Slovenska žia-
kov stali Denis Glogar a  Michal Rehák, ktorý svoj titul 
potvrdil aj v  kategórii dorastu. Reprezentoval nás tiež na 
stretnutí Vyšehradskej štvorky v Maďarsku.
V  súčasnosti existuje krúžok vzpierania a  kondičného 
posilňovania na základnej škole. Bude ho viesť čerstvo vy-
školený tréner Michal Rehák v  spolupráci so Štefanom 
Martákom.  V krúžku sa venujú žiakom už od tretej triedy, 
kedy sa rozvíja správne držanie tela, obratnosť, kĺbová po-
hyblivosť. Cvičením sa takisto dajú odstrániť problémy s kĺ-
bmi alebo chrbticou, pričom sa využíva najmä posilňovanie 
s vlastnou váhou.
Dúfame, že z terajších cvičencov vyrastú ďalší reprezentan-
ti, keďže majú pred sebou trénerský vzor a možnosť porov-
návať sa so svojimi rovesníkmi z celého Slovenska.  A ak sa 
zadarí, nielen to...             tréner Štefan Marták

Keď majú futbalisti cez leto dovolenku
Možno si niektorí z vás ešte spomenú na posledný príspe-
vok o mužoch z našej Iskry, ktorý som písal po jarnej časti. 
Áno, tajne som vtedy dúfal, že konečne bude aj letná prí-
prava aspoň trochu pripomínať tú zimnú, ale nestalo sa. Pár 
tréningov sa síce podarilo, ale inak tradičný letný maraz-
mus, ktorý prešiel do rušenia tréningov pre malú účasť. 
Vyhodnotenie tejto snahy nám dali hneď prvé zápasy: pre-
hra doma so Starou Lehotou 1:2, identická prehra v Hracho-
višti a následne doma v derby s Dolným Srním 1:3. Potom 
ale súperom buď došiel dych alebo sme narazili na tých, čo 
nemali cez leto ani tie tri tréningy a my sme začali zbierať 
klubové body – najskôr sme doma zaskočili staroturanské 
„Béčko“ 5:2, následne sme doviezli 3 body z  Priepasného 
(3:1) a po bojovnom výkone sme doma porazili aj Hôrku nad 
Váhom (2:1). Nasledoval „výkon roka“ v Považanoch, skóre 
0:0 vypovedá o  kvalite zápasu celkom presvedčivo. V  po-
slednom zápase pred uzávierkou tohto čísla Hlásnika sme 
vyhrali 3:2 nad Lúkou a patrila nám celkom nečakane 4. 
priečka v tabuľke. 
8 zápasov za nami, 4 výhry, 1 remíza, 3 prehry. Popravde? 
Po jeseni som čakal viac. Na jeseň nás ešte 4 zápasy ča-
kajú, po nich bude zimná prestávka, snáď opäť s kvalitnou 
prípravou na jarnú časť. Ale už radšej nemám veľké oči. Už 
poznám svojich spoluhráčov.         
            Juraj Gašparík
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